



من الشعب الياباني  
From the People of Japan

Embassy of Japan in Lebanon

October 24, 2023

## Press Release

### **Ambassador Magoshi attended the ceremony to celebrate the Rehabilitation of Al Mahaba School, supported by Japan through Rashet Kheir**



On October 19, 2023, Ambassador MAGOSHI Masayuki attended the ceremony to mark the successful rehabilitation of Al Mahaba School in Saadnayel, Zahle, which was supported under the Grant Assistance for Grassroots Human Security Program (GGP) through a local NGO, Rashet Kheir, in the presence of Ms. Ilda Nahas, President and Founder of Rashet Kheir.

Al Mahaba School, founded in 1963 in Saadnayel, and supported by Rashet Kheir since 2020, suffered from a lack of basic infrastructure, forcing its students to learn in unsafe conditions. To address these challenges, Japan supported the rehabilitation of the school through Rashet Kheir, which has significantly improved the educational environment and directly impacted the lives of more than 500 vulnerable students.

In his speech, Ambassador MAGOSHI highlighted the importance of this initiative which improves the educational environment for vulnerable children and reiterated the Japanese government's commitment to strengthen Lebanon's education sector as guaranteeing every child's right to access to quality education should be prioritized despite the ongoing socio-economic crisis in Lebanon. In return, Ms. Nahas expressed her gratitude for Japan's support for the project, highlighting its crucial role in helping vulnerable students by creating a safe and conducive learning environment, and praised the collaborative efforts of various stakeholders in maintaining quality educational services.



من الشعب الياباني  
From the People of Japan

سفارة اليابان في لبنان

24 تشرين الأول 2023

## بيان صحفي

### السفير ماغوشي يحضر حفل في مدرسة المحبة بمناسبة انتهاء أعمال الترميم في إطار مشروع مولته اليابان عبر جمعية رشة خير



في 19 تشرين الأول 2023، حضر السفير ماغوشي ماسايوكي حفل في مدرسة المحبة في سعدنايل، زحلة، بمناسبة انتهاء أعمال الترميم والتي تم دعمها من خلال برنامج المساعدات الأهلية لمشاريع الأمن البشري (GGP) عبر جمعية، رشة خير، بحضور السيدة إلدا نحاس، رئيسة ومؤسسة رشة خير.

إن مدرسة المحبة التي تأسست في عام 1963 في سعدنايل، وتم دعمها من قبل رشة خير منذ عام 2020، عانت من نقص في البنية التحتية الأساسية، مما أجبر طلابها على التعلم في ظروف غير آمنة. استجابة لهذه التحديات، دعمت اليابان تأهيل المدرسة من خلال رشة خير، مما أسهم بشكل كبير في تحسين البيئة التعليمية وأثر بشكل مباشر على حياة أكثر من 500 طالب.

في كلمته، شدد السفير ماغوشي على أهمية هذه المبادرة التي تساهم في تحسين البيئة التعليمية للأطفال الأكثر حرماناً، وأكد التزام الحكومة اليابانية بتعزيز قطاع التعليم في لبنان، حيث ينبغي إعطاء الأولوية لضمان حق كل طفل في الحصول على التعليم الجيد على الرغم من الأزمة الاجتماعية والاقتصادية المستمرة في لبنان. بدورها، أعربت السيدة نحاس عن امتنانها لدعم اليابان للمشروع، مشيرة إلى دورها المهم في مساعدة الطلاب الأكثر حرماناً من خلال خلق بيئة تعليمية آمنة وملائمة، وأثنت على الجهود المشتركة في الحفاظ على خدمات التعليم عالية الجودة.